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ЦЭНТР УВАГІ

УЛАДЗІМІРУ 
КАРАТКЕВІЧУ – 92!

ЗДАРОЎ’Е

ПАЛІВАДАРОЖНЫ РУХ

ІНВЕСТЫЦЫІ

Калі ідуць на абардаж,
І поўніць полымя прасцяг
Да верху мачты — экіпаж
Цвікамі прыбівае сцяг.
 
Даўно здалася — нават сталь,—
І толькі зараз — мы памром
Пад сцягам, што ў прадонні хваль
Знікае разам з караблём.
 
Ў крыві краіны нашай бель,
Прыходзіць час смяротных сноў,
І нашай волі карабель,—
Няскораны,— ідзе на дно.
 
І сёння ў вечны наш працяг,
У неба на світанні дня
Уздымуць нас, як волі сцяг,
Якога й богу нельга зняць.

Ул. Караткевіч

ПАВЕШАНЫМ 
1863 ГОДА

Партал твайго горада: http://beshankovichi.by

10-га лістапада жыхары дома № 10, што на вуліцы Маладзёжнай 
у Бешанковічах, звярнуліся ў «Зару» і распавялі аб тым, 
што з водаправоднага крана ідзе вада карычневага колеру 
(да звароту прыкладалася шакуючае відэа, якое пацвярджала 
прыведзеныя словы.) Праз тыдзень рэдакцыя «Зары» 
атрымала новае паведамленне: з крана разам з вадой у адной 
з кватэр дома № 10 выйшлі два чарвякі. Звязаўшыся з раённым 
цэнтрам гігіены і эпідэміялогіі, разам са спецыялістамі "Зара" 
выязджала на адбор пробаў вады.

Памочніца лекара-гігіеніста зрабіла ў 
кватэры, дзе адбылося надзвычайнае 
здарэнне, адбор проб гарачай і халоднай 
вадаправоднай вады.

Усяго ўзялі шэсць проб, у тым 
ліку вады, якая паступае са станцыі 
абезжалезвання і выходзіць з бойлера. 
Іх даставілі ў лабараторыю РЦГЭ для 

мікрабіялагічнага аналізу якасці.
Часу прайшло яшчэ недастаткова, але 

папярэдне эксперты заключаюць, што 
вада чыстая.

Спецыялісты УКП ЖКГ «Бешанковіцкі 
камунальнік» напярэдадні першага 
звароту грамадзянаў у "Зару" прамывалі 
ўнутрыдамавыя інжынерныя сеткі. Гэтым 
і можа тлумачыцца вада колеру заварной 
гарбаты. «Пасля звароту грамадзянаў 
мы два разы прамывалі сеткі. Якасць 
вады павінна было адпавядаць 
санітарным нормам», - пракаментаваў 
сітуацыю намеснік дырэктара УКП ЖКГ 
«Бешанковіцкі камунальнік» У. Шчука.

Як паведаміў намеснік дырэктара 
філіяла «Лепельводоканала» С. 
Герасімёнак, прычынай пагаршэння 
якасці вады (змяненне колеру) з'явілася 
ўскаламучванне завісі рэшткавага 
акісленага жалеза ў трубаправодзе ў 
выніку правядзення камунальнікамі 
работ на ўнутраных сетках 
водазабеспячэння. Пасля гэтага якасць 
вады была адноўлена.

Інфармаванне дыспетчара філіяла, 
адзінай дыспетчарскай службы "115" 
і спажыўцоў аб праводзімых работах 
(прамыванні) не ажыццяўлялася. 

Па выніках праведзеных даследаванняў 
прамыўка адпавядала патрабаванням 
СанПіН 10-124 99 Рэспублікі Беларусь. 

З копіі пратакола выпрабаванняў 
зразумела, што адбор проб праведзены 
16-га лістапада, да 15:50 яны дастаўленыя 
ў лабараторыю. 

Вынік - вада адпавядае патрабаван-
ням ТНПА (тэхнічным нарматыўным 
прававым актам).

А.Тутэйшы
па матэрыялах "Зары"

ВАДА, ЗДАЕЦЦА, СТАЛА ЧЫСТАЯ…

І пасля гэтага аснашчанасць 
бяспечнымі пляцоўкамі на 
пагрузачных чыгуначных станцыях у 
сістэме Віцебскага ДВЛГА складзе 100 
працэнтаў. "Галоўная задача пляцовак 
з сучаснай страховачнай сістэмай - 
прадухілення траўміравання і гібелі 
работнікаў. На пагрузцы драўніны ім 
даводзіцца працаваць на вышыні 5-6 
м, пры падзенні яны могуць атрымаць 
цяжкія траўмы. 

Таксама гэта можа прывесці да 
гібелі, таму што чалавек, хутчэй за 
ўсё, зваліцца на бетонную пляцоўку ці 
металічныя рэйкі. 

Лямачная страхоўка, якая мацуецца 
на цела чалавека на спіне да троса 
адчувальнай улавліваючай сістэмы, 
дапамагае папярэдзіць няшчасныя 
выпадкі. Нават калі працаўнік 
сарвецца, то ён павісне на вышыні 1,5-
2 м і застанецца жывы.

Гэта значная мера ў забеспячэнні 
бяспекі нашых працаўнікоў", - распавёў 
вядучы інжынер па ахове працы 
Віцебскага ДВЛГА Віктар Бароўка.

БЕЛТА

Новыя бяспечныя пляцоўкі 
для работы на пагрузцы леса-
матэрыялаў з’явіліся нядаўна 
ў Верхнядзвінскім, Лепельскім, 
Суражскім і Ушацкім лясгасах. 
Перадапошнімі ў вобласці ў 
гэтым месяцы ўсталёўваюць 
бяспечную эстакаду ў Бешан-
ковіцкім лясгасе. На наступны 
год запланавана будаўніцтва 
яшчэ аднаго такога аб'екта ў 
Талачынскім лясгасе. 

БЯСПЕЧНЫЯ 
ПЛЯЦОЎКІ 

ДЛЯ ПРАЦЫ

На дарогах Віцебскай вобласці за 
мінулыя выходныя (26 – 27-га ліста-пада) 
зарэгістравана 86 дарожна-транспартных 
здарэнняў з матэрыяль-ным уронам, з іх у 
абласным цэнтры - 26. 

Затрымана 9 нецвярозых вадзіцеляў і 14 
бяспраўнікаў. 

Да адміністрацыйнай адказнасці за пару-
шэнне правілаў дарожнага руху прыцяг-
нута каля 400 пешаходаў. З іх 30 знаходзіліся 
ў стане алкагольнага ап'янення, 190 — без 
святлоадбіўных элементаў. 

Дзяржаўтаінспекцыя Віцебскай воб-
ласці настойліва рэкамендуе вадзіцелям 
выбіраць бяспечную хуткасць руху і 
дыстанцыю да аўтатранспарту, які ідзе 
наперадзе, быць вельмі ўважлівымі за ру-
лём, улічваць пагодныя і дарожныя ўмовы. 

Пешаходы павінны строга выконваць 
патрабаванні правіл дарожнага руху і ў 
цёмны час сутак абазначаць сябе флікерамі.

(скарочана)
А.Тутэйшы

Вечарам 19-га лістапада ў Бешанковіцкім раёне на 248-м кіла-
метры аўтадарогі М-3 адбылася аварыя.

НА ДАРОГАХ НЕБЯСПЕЧНА

На  днях падчас апаратнай нарады 
міністр лясной гаспадаркі Аляксандр 
Кулік паставіў задачу забяспечыць 
наяўнасць колатых дроў у  кожным 
лясгасе, паведамляе прэс-служба 
ведамства. Кіраўнік галіны падкрэсліў, 
што сёння менавіта гэты від прадукцыі 
запатрабаваны ў вяскоўцаў: 

- Калі раней людзі ездзілі ў лес, то 
сёння хочуць замовіць колатыя дровы 
з дастаўкай дадому. Асабліва гэта 
датычыцца тых, хто жыве паблізу буйных 
гарадоў. Мы павінны даць насельніцтву 
права выбару ў пытанні набыцця дроў. 

З гэтай мэтай міністр паставіў задачу: 
устанавіць абсталяванне для колкі дроў 
ў кожным лясгасе. Пасля дааснашчэння 
ў грамадзяніна будзе выбар: купіць 
колатыя дровы ў лясгаса, у гартопе або 
ў прыватніка. Або замовіць іх у лясгасе 
ў круглым выглядзе і самому насекчы, 
што, безумоўна, будзе танней.

СБ

Жыхары Віцебскай вобласці 
сёлета назапасіліся дровамі 
на 30 працэнтаў больш, чым 
летась.

ДРОЎ 
ХОПІЦЬ 

УСІМ

"Цяпер інфекцыяністы і вірусолагі ва 
ўсім свеце б'юць трывогу аб так званай 
трыдэміі - гэта мікст-інфекцыя, якая можа 
ўзнікнуць пры спалучэнні трох такіх 
вірусаў: каранавіруснай інфекцыі, віруса 
грыпу і рэспіраторна-сінцыцыяльнага 
віруса", - сказала Святлана Ярмак. 

Паводле яе слоў, пры адначасовым 
заражэнні трыма гэтымі вірусамі значна 
павышаюцца рызыкі цяжкага праход-

жання самога захворвання. 
Больш за тое, магчымыя сур’ёзныя 

ўскладненні, якія характарызуюцца 
паразай сардэчна-сасудзістай, лёгачнай 
сістэм. У прыватнасці, магчыма 
ўзнікненне двухбаковай пнеўманіі. 
Акрамя таго, захворванне можа 
прывесці да інваліднасці і смяротнага 
зыходу.

БЕЛТА

НЕБЯСПЕКА ТРЫДЭМІІ
Інфекцыяністы і вірусолагі ва ўсім свеце занепакоеныя такой сітуацыяй, 
як трыдэмія, калі пацыенты захворваюць адначасова на грып, рэспіра-
торна-сінцыцыяльны вірус і COVID-19, паведаміла журналістам галоўны 
ўрач Мінскага гарадскога цэнтра гігіены і эпідэміялогіі Святлана Ярмак.
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ДАЎГАЛЕЦЦЕ

ЯКАСЦЬ ЖЫЦЦЯ

АКУПАЦЫЯ СЕЛЬСКАЯ ГАСПАДАРКА

Многія да гэтага часу лічаць, што працягласць жыцця 
«перадаецца ў спадчыну» і ўсё вырашае генетыка: 
калі ў родзе суцэльныя доўгажыхары, значыць, 
турбавацца няма пра што. Аднак вучоныя даўно 
даказалі, што гены адыгрываюць значна меншую 
ролю ў параўнанні з такімі знешнімі фактарамі, як 
харчаванне і лад жыцця.

Пазбягайце пераядання 
Сувязь паміж спажываннем 

калорый і даўгалеццем – прад-
мет нязгаслай навуковай ціка-
васці. Пры гэтым асноўныя 
высновы даўно вядомыя: мера 
і стрыманасць у ежы – залог 
доўгага і здаровага жыцця. 
Напрыклад, даследаванне на 
пацуках паказала, што грызуны, 
якiм скарацiлi прывыклы 
сутачны калараж на 10-50%, 
менш хварэлi i жылi даўжэй 
у параўнаннi з суродзiчамi 
з кантрольнай групы. Тыя ж 
высновы пацвярджалі і дасле-
даванні з удзелам людзей: хто 
менш есць, той радзей хварэе і 
даўжэй жыве. Умеранасць у ежы 
дапамагае кантраляваць вагу і 
перашкаджаць назапашванню 
вісцаральнага тлушчу, што 
наўпрост уплывае на развіццё 
сардэчна-сасудзістых, энда-
крынных захворванняў і 
адпаведна на працягласць 
жыцця. Аднак, ды ўсяго трэба 
падыходзіць з розумам. Нават 
урэзаны сутачны рацыён паві-
нен быць збалансаваным і 
разнастайным. Пры гэтым 
умеранасць у ежы не павінна 
стаць сінонімам галоду. 

Выкарыстоўвайце карысць 
арэхаў

Арэхі багатыя на бялок, клят-
чатку, антыаксіданты і карысныя 
раслінныя злучэнні, служаць 
крыніцай такіх вітамінаў і 
мінералаў, як медзь, магній, 
калій, фалійная кіслата, вітаміны 
B6 і E. Адпаведна, ужыванне 
арэхаў дабратворна адбіваецца 
на працы ўсяго арганізма. 
Паводле даследавання, праве-
дзенага з удзелам больш за 7 
тысяч чалавек у узросце пекла 
55 да 80 гадоў, ужыванне арэхаў 
хаця б тры разы на тыдзень 
зніжае рызыку заўчаснай смерці 
амаль на 40%! Ёсць і больш 
маштабныя даследаванні, 
дзе колькасць удзельнікаў 
налічвае сотні тысяч чалавек. 
Высновы таксама сведчаць пра 
зніжэнне смяротных рызык ад 
неінфекцыйных захворванняў 
сярод аматараў арэхаў. Прычым 
даўжэй за ўсіх жывуць тыя, хто 
есьць арэхі штодня. 

Раслінная ежа – заклад 
здароўя і даўгалецця

Ужыванне садавіны, гародні-
ны, суцэльназерневых і бабо-
вых таксама зніжае рызыку 
захворванняў і спрыяе 
павелічэнню працягласці жыцця. 
Вучоныя тлумачаць гэта тым, што 
раслінная ежа надзвычай багатая 
на вітаміны, антыаксіданты, 
карысныя мінеральныя 
рэчывы. Яны забяспечваюць 
нармальную працу ўсіх 
сістэмаў арганізма, аказваюць 
дабратворны ўплыў на функцыі 
органаў. Як следства, у людзей, 
чый рацыён багаты на гародніну 
і садавіну, ніжэйшая рызыка 
развіцця хвароб сэрца, нырак, 
гарманальных парушэнняў, 
анкалагічных паталогій, дэпрэсіі 
і расстройстваў функцый мозгу. 

Заставайцеся фізічна 
актыўнымі 

Ці ведаеце вы, што штодзённая 
15-хвілінная зарадка сумарна 
дадае тры гады жыцця? Але калі 
вы займаецеся даўжэй, ёсць 
яшчэ адна выдатная навіна: за 
кожныя дадатковыя 15 хвілінаў 
фізічных практыкаванняў на 4% 
зніжаецца рызыка заўчаснай 
смерці. Так што выраз "рух - 
гэта жыццё" набывае самае 
літаральнае значэнне. 

Не паліце
Гэта не модна, не смачна і 

не здарава. Курэнне наўпрост 
звязанае з развіццём цэлага 
шэрагу захворванняў і рызыкай 
заўчаснай смерці. У цэлым, 
тыя, хто паліць, губляюць 
да 10 гадоў жыцця і ў 3 разы 
часцей паміраюць заўчасна, у 
параўнанні з тымі, хто ніколі не 
браў у рукі цыгарэту. Гэта важкі 
аргумент, каб не пачынаць 
паліць. Але калі дрэнная звычка 
ўжо сфармавалася, майце на 
ўвазе: адмовіцца ад табаку ніколі 
не позна. Так, амерыканскія 
даследчыкі заяўляюць, што 
людзі, якія кінулі паліць да 35 
гадоў, могуць падоўжыць сваю 
жыццё да 8,5 года. Адмова ад 
курэння да 60-гадовага ўзросту 
падаўжае жыццё амаль да 4 
гадоў. Нават калі кінуць паліць 
у шаноўныя 80 гадоў, гэта ўсё 
яшчэ можа прынесці карысць і 
дадатковыя гады жыцця. 

Турбуйцеся пра сваё шчасце
У шчаслівых людзей жыццё не 

толькі поўнае і насычанае, але 

яшчэ і доўгае. Так сцвярджаюць 
вучоныя з Вялікабрытаніі, якія 
прааналізавалі ўзаемасувязь 
паміж эмацыянальнымі адчу-
ваннямі і працягласцю жыцця 
мужчын і жанчын. Аказалася, што 
шчаслівыя людзі не толькі менш 
схільныя да рызыкі заўчаснай 
смерці, але і працягласць 
жыцця ў іх у сярэднім на 18% 
даўжэйшыя, чым у ныцікаў і 
няўдачнікаў. Засталося толькі 
нагадаць, што шчасце – паняцце 
вельмі асабістае і завязанае 
на псіхаэмацыянальных адчу-
ваннях па-за залежнасцю ад 
ступені матэрыяльнага дабра-
быту і стану фізічнага здароўя. 

Пазбягайце хранічнага 
стрэсу і трывогі 

Трывога і стрэс у проціагу 
папярэдняму пункту гады 
жыцця не дадаюць, а забіраюць. 
Напрыклад, устаноўлена, што 
жанчыны, якія пакутуюць ад 
стрэсу ці трывогі, у два разы 
часцей паміраюць ад хвароб 
сэрца і сасудаў. Мужчыны - у 3 
разы часцей.

Даследаванні паказваюць, 
што ў песімістычна настроеных 
людзей рызыка ранняй смерці 
на 42% вышэйшая, чым у непап-
раўных аптымістаў. 

Спіце ў меру 
Сон мае вырашальнае зна-

чэнне для рэгулявання функцый 
клеткаў і дапамагае арганізму 
аднаўляцца. Даследаванне, якое 
было праведзена з удзелам 
маладых (ад 20 да 30 гадоў) і 
сталых (старэйшыя за 60 гадоў) 
людзей, устанавіла прамую 
сувязь паміж рэгулярным 
рэжымам сну і даўгалеццем. 

Хранічны недахоп сну 
павышае рызыку развіцця 
цукровага дыябету, хвароб 
сэрца і атлусцення. З іншага 
боку, празмерны сон пагражае 
дэпрэсіяй, гіпадынаміяй і 
недыягнаставанымі станамі 
здароўя, якія могуць 
негатыўна паўплываць на вашу 
працягласць жыцця. Апты-
мальная працягласць начнога 
сну для дарослага чалавека - 7-8 
гадзін. Часам мы памыляемся, 
калі думаем, што не можам 
уплываць на працягласць сваёй 
жыцця. Але праўда ў тым, што ў 
сукупнасці такія простыя звычкі, 
як здаровы сон, 15-хвілінная 
ранняя зарадка, рэгулярнае 
ўжыванне гародніны і фруктаў, 
уменне пазбаўляцца ад стрэсу і 
атрымліваць шчасце з дробязяў 
сапраўды служаць залогам 
здаровага даўгалецця.

З сайта bel.24health.by

ВОСЕМ ЗВЫЧАК, 
ЯКІЯ ПАДАЎЖАЮЦЬ ЖЫЦЦЁ

Успамінае Шняк Рыгор Герасі-
мавіч: 

“Да 1943 г. жыхары вёскі 
Маскалёнкі і навакольных сё-
лаў пражывалі на акупаванай 
тэрыторыі адносна спакойна. 
Увосень таго года ў вёску 
здзейсніў набег атрад паліцаяў. 
Мірныя людзі гэта зразумелі, 
таму што няпрошаныя госці 

размаўлялі толькі на рускай 
мове і былі ў цывільным адзенні. 

Усіх жыхароў вёскі Маска-
лёнкі, у тым ліку мяне з маці 
паліцаі пагналі па цэнтральнай 
вуліцы да дома Праскоўі 
Міхеенкі. 

Мы зразумелі, што нас усіх 
хочуць спаліць. Пры гэтым 
паліцаі дэманстравалі гранаты 

- ручныя на доўгай палцы. 
Таксама яны рабавалі дамы, у 
прыватнасці, лавілі курэй, білі 
вокны. Калі нас гналі, было 
вельмі страшна. Думалі, што 
не перажывем гэты дзень. 
Запомніліся мне крыкі і слёзы 
жанчын і дзяцей. 

Раптам групу захопнікаў і іх 
ахвяр атакаваў партызанскіх 
атрад. Завязалася перастрэлка, 
ніхто ў ёй не загінуў, а паліцаі 
адступілі.”

ВітВесці

Распавядаем пра жыццё ў акупацыі ў Бешанко-
віцкім раёне вачыма пяцігадовага дзіцяці, якое 
пражывала ў вёсцы Маскалёнкі.

«ГАВАРЫЛІ ТОЛЬКІ 
НА РУСКАЙ МОВЕ… »

Мы моцна адстаём ад 
Еўропы і не прызнаём тое. 
Так на сумесным пасяджэнні 
Палаты прадстаўнікоў і Савета 
Рэспублікі Рэспублікі Беларусь 
намеснік прэм'ер-міністра Пётр 
Пархомчык паведаміў:

"Дзякуючы прынятым у 2020 
годзе мерам стымулявання 
выкарыстання электрамабіляў 
колькасць электрамабіляў у 
краіне вырасла ў 39 разоў, калі 
параўноўваць 2020 і 2022 гады. 
Сёння на ўліку знаходзяцца 
3420 электрамабіляў.

- Працягваецца будаўніцтва і 
рэканструкцыя энергетычнай 
інфраструктуры. У гэтым 
месяцы у эксплуатацыю 
новыя падстанцыі ў Брэсце, у 
свабоднай эканамічнай зоне 
"Гроднаінвест", а таксама ў 
Драгічынскім раёне. 

Да канца года плануецца 
ўвесці падстанцыю ў горадзе 
Бяроза". 

Працэс адмовы ад бензінавых 
і дызельных рухавікоў у ЕС 
пойдзе хутчэй, чым яшчэ 
нядаўна чакалася. Volkswa-
gen самае позняе з 2033 года 
будзе выпускаць на сваіх 
еўрапейскіх заводах выключна 
аўтамабілі, якія працуюць на 
акумулятарных батарэях (Bat-
tery Electric Vehicle, BEV). Да 
гэтага часу канцэрн планаваў у 
Еўропе канчаткова перайсці на 
выпуск электрамабіляў паміж 
2033 і 2035 гадамі, а ў ЗША і Кітаі 
- крыху пазней. 

Да 2026 года канцэрн 
запусціць у серыйную 
вытворчасць 10 новых мадэляў 
электрамабіляў, паведаміў 
топ-менеджэр і запэўніў: "У 
нас у кожным сегменце будзе 
прыдатная прапанова". Для 
прыкладу Шэфер назваў 
электрамабіль у ніжнім 
коштавым сегменце менш за 

за 25 000 еўра, мікрааўтобус ID. 
Buzz і электрамабіль ID. Aero (ID. 
7), які прыйдзе на змену лімузіну 
VW Passat.

Дырэктар ВMW па збыце 
Пітэр Нота (Pieter Nota) абвясціў 
20 кастрычніка, што план па 
продажах электрамабіляў да 
2030 года, хутчэй за ўсё, будзе 
выкананы датэрмінова. У гэтым 
годзе глабальны збыт BEV 
падвоіцца і перавысіць 200 000 
адзінак. 

З канца наступнага года ў BMW 
будзе 15 мадэляў электрамабіляў 
ва ўсіх асноўных сегментах. У 
выніку, першапачатковая мэта 
- да канца гэтага дзесяцігоддзя 
выпускаць па ўсім свеце 
палову ўсіх аўтамабіляў толькі з 
электрычнымі маторамі - можа 
быць дасягнута "істотна раней 
за 2030 год", падкрэсліў Нота.

Прэзідэнт Францыі Эманюэль 
Макрон аб'явіў: з 2023 года для 
менш заможных французаў 
дзяржаўная субсідыя на 
куплю электрамабіля вырасце 
з 6000 еўра да 7000 еўра (і 
знізіцца для больш заможных 
да 5000 еўра). Да таго ж у 
2024 годзе пачне дзейнічаць 
"сацыяльная праграма лізінгу" 
электрамабіляў, якая дазволіць 
эксплуатаваць іх за 100 еўра за 
месяц. 

Што ж датычыцца стварэння 
зараднай інфраструктуры, 
то са свежых навін згадаем 
зробленую ў канцы верасня 
заяву нямецкай кампаніі Apcoa. 
Да 2035 году еўрапейскі лідэр 
на рынку паркінга мае намер 
усталяваць у сваіх крытых 
паркоўках у 13 краінах звыш 
100 000 тэрміналаў для зарадкі 
электрамабіляў (цяпер іх пакуль 
2500).

А.Тутэйшы
па матэрыялах замежнай 

прэсы

У 2020 годзе ў Беларусі было ўсяго 87 электрамабіляў. 
Сёння на ўліку знаходзяцца ўжо 3420. У Літве, якая ў 
гэтых адносінах моцна адстае ад іншых еўрапейскіх 
краін, толькі ў мінулым годзе зарэгістравана 2502 
электрамабілі. У Германіі сёлета са студзеня па 
верасень было зарэгістравана 272 473 электрамабілі. 
Доля новых электрамабіляў на дарогах Германіі ужо 
дасягнула 14,6% (кожны сёмы). Для параўнання: па 
выніках 2019 года гэтая доля складала ўсяго 1, 8%.

З ЭЛЕКТРАМАБІЛЯМІ 
АДСТАЁМ АД ЕЎРОПЫ

“У Віцебскай вобласці па стане 
на 11-га лістапада план ўзняцця 
зябліва выкананы ўсяго на 38 
працэнтаў. І нават у лідэраў 
— а гэта Віцебскі, Пастаўскі 
і Лёзненскі раёны — лічба 
ўзняцця зябліва вар’іруецца ад 
58 да 62 працэнтаў. 

Паралельна ворыву 
завяршаецца ўборка кукурузы. 

На сілас сабралі ўсю — 
100%. Што да нарыхтоўкі гэтай 
культуры на зерне, то з засеяных 
9,5 тысяч гектараў справіліся з 
6,6 тысячамі (70%).

Тормозяцца гэтыя віды работ 
у Сенненскім і Бешанковіцкім 
раёнах. 

Як распавёў першы намеснік 

старшыні — начальнік 
упраўлення па сельскай 
гаспадарцы і харчаванні 
Бешанковіцкага райвыканкама 
Аляксей Бухаловіч, стрымлівала 
тэмпы надвор’е: 

— З 1613 гектараў убрана 607, 
або 38 працэнтаў. З-за дажджоў 
на асобныя палі не магла 
заехаць тэхніка, але сітуацыя 
крыху палепшылася, і мы паско-
рыліся. За два тыдні павінны 
завяршыць уборку кукурузы на 
зерне, тым больш тэхнікі і паліва 
ў гаспадарках хапае.”

Праўда, зіма прыйшла, як 
заўжды, нечакана і перакрэсліла 
ўсе планы.

А.Тутэйшы

У Бешанковіцкім раёне тармозіцца ўзняцце зябліва 
і далёка да завяршэння ўборкі кукурузы. Пра тое 
15-га лістапада напісала “Савецкая Беларусь”.

БОЛЬШАСЦЬ 
КУКУРУЗЫ 

ЗАЗІМАВАЛА?
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Политический обозреватель Александр Фридман 
рассказал Филину о новой реальности для России 
и ее союзников: «Если официальный Минск 
продолжит участвовать в военных авантюрах 
Москвы, то недалек тот час, когда и Беларусь 
заполучит статус государства-террориста».

О НОВОЙ РЕАЛЬНОСТИ ДЛЯ РОССИИ 
И ЕЕ СОЮЗНИКОВ

— Накануне Парламентская 
ассамблея НАТО признала 
Россию страной-террористом. 
Сегодня Европарламент 
большинством голосов принял 
резолюцию о признании РФ 
г о с у д а р с т в о м - с п о н с о р о м 
терроризма. Что это означает 
для Кремля на практике — в 
экономическом и военно-
политическом измерении?

— Я думаю, что пока речь идет 
о достаточно символических 
шагах. Но, безусловно, крайне 
неприятных для России. Ведь 
одно дело, когда тебя признают 
агрессором, и другое, когда 
ситуация выходит на новый 
уровень. Когда тебя фактически 
ставят на один уровень с группи-
ровкой ХАМАС, Хезболлой 
или Талибаном. Для России это 
очень неприятный момент.

Что касается конкретных 
последствий, то здесь нужно 
смотреть, какие решения 
будут приниматься на уровне 
национальных правительств, на 
уровне ЕС и США.

И, конечно же, если смотреть 
дальше, это еще раз подчер-

кивает то, что с точки зрения 
Европы, с точки зрения 
Запада никакая нормализация 
отношений с сегодняшней 
Россией невозможна. Это еще 
один шаг к тотальному разрыву 
с ней.

Ведь если ты считаешь сегод-
няшний российский режим 
террористическим, признаешь 
его спонсором терроризма, то 
какие тут могут быть разговоры?

Так что, это сильный шаг, но 
стоит посмотреть, какие у него 
будут последствия. Возможно, 
все так и останется на этом 
символическом уровне. А 
может, это станет толчком для 
каких-то решений, которые 
будут приниматься на уровне 
национальных правительств.

— Исходя из опыта стран, 
которые ранее удостоились 
этого статуса, насколько 
эффективна эта мера? Кроме 
того, в этом списке есть и те, 
кто его со временем покинул.

— Отмечу, что это еще и один 
шаг к изоляции. Ведь для тех 
компаний, которые все еще 
ведут дела с Россией, это четкий 

сигнал: смотрите, с кем вы 
сотрудничаете, это государство-
террорист.

Это дополнительный 
прессинг в отношении тех, 
кто все еще рассчитывает на 
сотрудничество с Москвой в 
той или иной форме. Конечно 
же, это повышает давление и 
на Россию, и на национальные 
парламенты и правительства, 
чтобы ими принимались более 
жесткие решения в отношении 
Кремля.

Выйти из этого списка 
теоретически, конечно же, 
можно. Когда в России сменится 
власть, изменится политика. 
Но пока что это только допол-
нительно повышает прессинг.

Я бы здесь добавил еще 
один существенный момент. 
Тем режимам, в отношении 
которых раньше принимались 
подобные решения, было все 
равно. Это одиозные режимы, 
изгои, которые сами избрали 
такой путь для себя.

Все же для России это выглядит 
иначе. Ведь до недавнего вре-
мени она рассматривала себя в 
качестве части Европы, плотно 
сотрудничала с Евросоюзом, 
называла его своим партнером. 
До войны разговор шел о 
западных партнерах, а не о 
«коллективном Западе».

И это очень неприятная 
ситуация для России — когда 
вчерашние партнеры приз-
нают тебя террористом, срав-
нивают тебя с другими подоб-
ными режимами. Поэтому с 
ее стороны можно ожидать 
достаточно нервную реакцию, 
какие-то высказывания от 
Дмитрия Медведева, Марии 
Захаровой. Они это, безусловно, 
услышат и эмоционально 
отреагируют.

И это уже показывает, что этот 
выстрел Европарламента попал 
в цель. Я все же не считаю, что 
России все равно, что она готова 

делать все, что ей вздумается, 
без оглядки на мнение Запада.

У сегодняшней российской 
власти есть комплекс неполно-
ценности. И им очень важно 
доказать, что они не хуже других, 
что с ними нужно вести дела. И 
когда сегодня террористом тебя 
называет не маленькая Эстония 
или Литва, а весь Евросоюз, то 
это, конечно же, больно.

— А как эти решения могут 
повлиять на ближайшего 
союзника России — Беларусь? 
И какой может быть реакция 
белорусского режима?

— Лукашенко, я думаю, и 
рад был бы отдалиться на 
определенную дистанцию, не 
складывать яйца в одну корзину, 
но такой возможности у него 
уже нет. Он слишком сильно 
привязан к России.

Реакция, если она последует, 
будет двухсторонней. Естест-
венно, белорусские власти 
будут возмущаться. Мол, как 
такое возможно, что это все 
политика, происки Запада. Но 
про себя Лукашенко, наверное, 
порадуется тому, что Беларусь 
этот статус не получила.

Вот что для него сейчас 
главное. Ведь с таким статусом и 
репутацией дела совсем плохо 
выглядят.

На практике же это выглядит 
так: если официальный Минск 
продолжит тесное сотрудни-
чество с Россией, особенно это 
касается участия в различных 
военных авантюрах Москвы, 
то недалек тот час, когда и 
Беларусь заполучит этот статус. 
Здесь траектория понятна.

Если вернуться к последствиям 
для других стран, то те из них, 
кто до сих пор не готов осудить 
Россию, но и желает сохранить 
хорошие отношения с Западом, 
вынуждены будут серьезно 
задуматься. Я имею ввиду и 
африканские государства, 
и некоторые постсоветские 

— Азербайджан, например, 
Армению или Казахстан.

Так как это понятное послание 
от Запада — этой России 
никаких послаблений не 
будет. Ведь какие могут быть 
компромиссы с террористом?

— Ранее сообщалось, что 
Европарламент планирует 
признать террористической 
организацией ЧВК Вагнера, 
известную своей активностью 
не только на территории 
РФ. Это может усложнить 
ее деятельность вне границ 
России?

— Эта компания стала 
публичной и известной. А те 
же французы, действующие 
в ряде стран Африки, 
воспринимают «вагнеровцев» 
своими противниками. Приз-
нание ЧВК террористической 
организацией усложнит ей 
работу в любом случае.

В той же Африке некоторые 
правительства пользовались 
ее услугами в своих целях. 
И часто речь не шла о 
преследовании интересов 
России, в большинстве 
случаев «вагнеровцы» просто 
зарабатывали деньги. С такой 
репутацией им это будет делать 
сложнее. Ведь европейцы 
оказывают поддержку 
африканским странам не в 
последнюю очередь под соусом 
борьбы с терроризмом. И 
теперь сотрудничество какого-
нибудь африканского прави-
тельства с этой ЧВК будет 
приравниваться к содействию 
террористам.

Я не думаю, что это повлияет 
глобально на их деятельность, 
но сложности у них определенно 
возникнут. Важно другое: судьба 
«вагнеровцев» решается не в 
Африке, вопрос здесь скорее 
европейский, украинский. Их 
судьба решается в Украине.

Сергей Василевский
«Филин»

Гаворка ідзе ў тым ліку аб 
фіксаваным зборы для тых, хто 
здае ў арэнду нерухомасць, а 
таксама аб адзіным падатку з 
ІП і іншых фізічных асоб. Улады 
таксама хочуць павысіць стаўкі 
зямельнага падатку. А яшчэ 
— увесці падатковыя змены 
для тых, хто трапіў у базу 
«дармаедаў», а таксама з’ехаў за 
мяжу.

Удакладнім, што гэтыя магчы-

мыя падатковыя змены яшчэ 
не прынятыя. Пры гэтым зац-
верджаны канчатковы варыянт 
правак чыноўнікаў у Падатковы 
кодэкс можа адрознівацца ад 
папярэдніх версій правак у гэты 
дакумент.

Падатковыя вылікі
У 2023 годзе хочуць пераг-

ледзець памеры некаторых 
падатковых вылікаў, а таксама 
сумы розных выплат, якія не 

абкладаюцца падаходным па-
даткам. Да прыкладу, даходы 
ад дарэння, якія не абкладаюць 
падаходным падаткам, прапа-
нуецца падняць да 9338 руб-лёў 
(цяпер — 8078 рублёў). Бела-
русы могуць атрымаць пэўную 
суму ў падарунак і не плаціць з 
яе падаходны падатак. З сумы 
перавышэння трэба заплаціць 
падатак па стаўцы 13%, а 
таксама падаць падатковую 
дэкларацыю па выніках года.

Таксама прапануецца павя-
лічыць падатковыя вылікі. 
Да прыкладу, стандартны 
падатковы вылік пры пэўным 
узроўні даходу хочуць падняць 
да 156 рублёў у месяц, калі даход 
у агульнай суме не перавышае 
944 рубля ў месяц (цяпер — 135 
і 817 рублёў адпаведна).

Новыя спосабы, як сабраць 
грошай з «дармаедаў» і тых, 
хто з’ехаў за мяжу

Чыноўнікі хочуць павысіць 
стаўкі консульскага збору. Да 
прыкладу, стаўку за разгляд 
заявы аб выхадзе з грама-
дзянства Беларусі хочуць пад-
няць да 400 еўра (цяпер — 250 
Еўра).

Плату за рэгістрацыю заклю-

чэння шлюбу, уключаючы 
выдачу пасведчання, плану-
юць падняць да 100 еўра, 
а скасавання — 200 еўра. 
Цяпер — па 50 еўра. Чыноўнікі 
таксама прыкметна хочуць 
падняць стаўку за рэгістрацыю 
перамены прозвішча, уласнага 
імя і імя па бацьку, уключаючы 
выдачу пасведчання — да 
200 еўра. Цяпер — 70 еўра. 
За прастаўленне апастылю 
на афіцыйным дакуменце ў 
дыпламатычных прадстаўніцт-
вах і консульствах хочуць 
спаганяць 50 еўра замест 
цяперашніх 35.

Чыноўнікі таксама прыдумалі 
чарговыя змены для «дармае-
даў», гэтым разам — падатковыя.

Фактычна можна казаць 
пра новы падатак, які будуць 
плаціць тыя, каго ўлады лічаць 
дармаедамі.

Хочуць павысіць стаўкі 
акцызаў на алкаголь і цыга-
рэты

У 2023 годзе таксама плануюць 
падняць стаўкі акцызаў на 
алкаголь і цыгарэты. Так, цяпер 
для першай цэнавай групы 
цыгарэт стаўка акцызаў складае 
43,56 рубля за 1000 штук 

цыгарэт, а другі — 91,36 рубля.
У праекце змяненняў у 

Падатковы кодэкс прапісалі, 
што з 1 студзеня 2023 года стаўкі 
акцызаў для цыгарэт першай 
цэнавай групы хочуць падняць 
да 55,6 рубля, з красавіка — да 
66,25 рубля, з ліпеня — да 78,97 
рубля, а ў кастрычніка — да 
95,59 рубля.

Для другой коштавай катэго-
рыі падвышэнне складзе 
паэтапна 107,93 рубля (са 
студзеня), 119,09 рубля (з 
красавіка), 131,38 рубля 
(з ліпеня), 147,03 рубля (з 
кастрычніка).

Гэта значыць стаўкі акцызаў 
на цыгарэты першай цэнавай 
катэгорыі могуць вырасці да 
кастрычніка наступнага года 
амаль на 120% у параўнанні 
з цяперашнімі, а другі — 
прыкладна на 61%.

Праектам правак у Падатковы 
кодэкс таксама прапануецца 
падняць стаўкі акцызаў на 
вадкасці для электронных 
сістэм — да 0,77 рубля за 1 мл. 
Нагадаем, з гэтага года яны 
складаюць 0,15 рубля за 1 мл.

(скарочана)
novychas.online

АСЦЯРОЖНА! ЧАКАЕЦЦА ПАДВЫШЭННЕ ПАДАТКАЎ
Журналісты зрабілі падборку магчымых правак 
па падатках, якія верагодна будуць у 2023 годзе ў 
Падатковым кодэксу.



-

30.11.2022 у 15.25

№17, ЛІСТАПАД 2022 ГОДА

stankevich62@gmail.com

РАСІЯГАНДАЛЬ

Глава Совета Республики Наталья 
Кочанова сказала журналистам, что 
белорусы живут хорошо, в стране 
нет дефицита товаров и поводов для 
паники. Наоборот, Лукашенко даже 
ставит задачу отправлять товары 
белорусского производства на 
экспорт, а приезжающие граждане 
стран Балтии закупаются продуктами 
питания в Беларуси.

— Отчасти, как ни странно, Кочанова 
права, — отмечает экономист Лев 
Марголин в экспресс-комментарии 
«Салідарнасці». — Оснований для 
каких-то панических настроений 
в отношении продуктов питания и 
товаров первой необходимости нет. По 

крайне мере, в Минске. Предполагаю, 
что и в регионах ассортиментный 
минимум обеспечивается.

Наверное, есть какие-то проблемы: 
отчасти они зависят от расторопности 
самих торговцев, отчасти от 
того, что крупные торговые сети 
обеспечиваются первоочередно. 
Но голода нет, и я уверен, его не 
будет. Беларусь обеспечивает себя 
основными продуктами на 80-90%.

При этом эксперт допускает, что 
может быть дефицит не основных 
продуктов питания, который связан 
в том числе с новым постановлением 
регулирования цен.

— Я, например, не знаю, есть ли у 

нас в магазинах батончики «Сникерс» 
или «Баунти». Но их действительно 
может не быть. Во-первых, потому что 
есть сложности с поставкой, ведь как-
никак действуют санкции.

Кроме того, есть проблемы, 
введенные самим руководством 
Беларуси. Это искусственно созданные 
транспортные проблемы, например. 
А также меры, связанные с ценовым 
регулированием. Это первое, что 
может привести к сокращению 
ассортимента и даже появлению в 
перспективе пустых полок.

То есть это будет происходить не 
потому, что каких-то товаров нет в 
принципе, а потому что ими невыгодно 
торговать или их невыгодно 
производить, потому что можно 
попасть под административную или 
уголовную ответственность. То же 

касается и импортных товаров.
Что касается тезиса Кочановой о 

приезжающих на закупы граждан 
стран Балтии, то Марголин говорит 
следующее:

— Здесь, конечно, она немного 
лукавит. Если они и приезжают, то 
вовсе не из-за дефицита товаров в 
своих странах, а потому что у нас 
некоторые продукты могут быть 
несколько дешевле, чем у них. В 
странах с рыночной экономикой люди 
умеют считать каждую копейку.

Соответственно, ни о каком голоде 
там речи не идет, как и у нас. Но есть 
разница в ценах, как и в зарплатах. 
Если какие-то продукты у нас на 10-
20% дешевле, то заработки у нас ниже 
в два раза.

Катерина Батлейка
gazetaby.info

Экономист Лев Марголин — о том, что может к появлению 
пустых полок в магазинах в связи с решениями властей в 
последнее время.

«ПРИЕЗЖАЮТ ВОВСЕ НЕ ИЗ-ЗА ДЕФИЦИТА ТОВАРОВ»

У Беларусі не засталося «адвакатаў» 
у працоўным руху, у чым вінаватыя 
ўлады, бо яны ўсіх перасаджалі 
ўласнымі рукамі. А ў выніку 
Міжнародная арганізацыя працы ўсё 
ж такі наважылася ўвесці ў адносінах 
да нашай краіны 33 параграф свайго 
статуту. Раней лідар Беларускага 
кангрэса дэмакратычных 
прафсаюзаў Аляксандр Ярашук 
параўноўваў гэтае дзеянне МАП з 
«атамнай бомбай» у дачыненні да 
краіны. Праўда, такое параўнанне 
ўжываецца цяпер часцяком — 
напрыклад, да адключэнні SWIFT. 
Давайце разбярэмся, што такое 
ўласна МАП, яе 33 параграф, і ці так 
страшны чорт, як яго малююць.

1. Не прафсаюз
Міжнародную арганізацыю працы 

часцяком памылкова ўспрымаюць, 
як нейкі «сусветны прафсаюз». 
Насамрэч, гэта зусім не прафсаюз, а 
структура Арганізацыі Аб’яднаных 
Нацый — ААН.

Прычым, гэтая ААНаўская ўстанова, 
як ні дзіўна, старэйшая за саму ААН. 
МАП была створана ў 1919 годзе 
як падраздзяленне Лігі Нацый — 
папярэдніка ААН, і з тых часоў, нават 
нягледзячы на знікненне Лігі Нацый, 
не спыняла сваёй дзейнасці.

Вы ўяўляеце, які ў сувязі з гэтым у 
яе аўтарытэт?

МАП прымае Канвенцыі і 
рэкамендацыі, прысвечаныя 
пытанням працы, але наўпрост не 
можа прымушаць да выканання 
нават ратыфікаваных канвенцый. 
У МАП існуюць толькі механізмы 
кантролю за выкананнем канвенцый 

і рэкамендацый.
Гэты кантроль ажыццяўляецца 

Камітэтам экспертаў МАП па 
ўжыванні канвенцый і рэкамендацый, 
Камітэтам Адміністрацыйнага 
савета па свабодзе аб’яднання і 
Камітэтам канферэнцыі па ўжыванні 
канвенцый і рэкамендацый. А калі 
нейкая краіна доўга і паслядоўна не 
выконвае рэкамендацыі МАП, то МАП 
звяртаецца да сваіх удзельнікаў (187 
дзяржаў) з «просьбай паўплываць» 
на «адступніка».

Такой паважанай і аўтарытэтнай 
арганізацыі не вельмі і адкажаш. 
І ў 2007 годзе за сістэматычнае 
парушэнне правоў прафсаюзаў 
Беларусь вылецела з сістэмы 
гандлёвых прэферэнцый 
Еўрапейскага саюза. Гэта пазбавіла 
краіну ад 100 да 300 мільёнаў долараў 
на год, а зроблена гэта было — на 
падставе ацэнак МАП.

Яшчэ раз падкрэслім: МАП — гэта 
не прафсаюз, а вельмі паважаная 
і ўплывовая структура ААН. І таму 
яе рашэнні амаль раўназначныя 
рашэнням ААН. Таму яе рашэнні, як 
правіла, выконваюцца.

2. Што такое 33 параграф МАП?
Гучыць гэты параграф прыкладна 

такім чынам: калі якая-небудзь 
краіна сістэматычна парушае правы 
працоўных і прафсаюзаў, то МАП 
мае права прымаць такія рашэнні, 
якія яна лічыць мэтазгоднымі ў гэтай 
сітуацыі.

Што гэта будуць за рашэнні — не 
ведае ніхто. 33 параграф МАП быў 
прыменены толькі адзін раз за ўсю 
102-гадовую гісторыю арганізацыі 

ў дачыненні да М’янмы (Бірмы), дзе 
ваенная хунта ланцугамі прыкоўвала 
работнікаў да працоўнага месца. МАП 
з дзясятак гадоў угаворвала ваенных 
у М’янме змяніць гэтую практыку — і 
ўсё беспаспяхова.

Як казалася вышэй, МАП не можа 
самастойна накладаць санкцыі, 
або прымушаць кагосьці нешта 
выконваць. Але арганізацыя 
звярнулася да сваіх чальцоў з 
заклікам спыніць усялякія стасункі з 
урадам М’янмы.

Паважанай і ўплывовай арганізацыі 
ніхто не адмовіў. М’янма аказалася ў 
эканамічнай і палітычнай блакадзе, 
і хунта даволі хутка «падняла лапы 
ўгору». Менавіта рашэнне МАП 
стала пераломным момантам, якое 
прымусіла ваенных спачатку аднавіць 
правы працоўных, а потым і пачаць 
дэмакратычныя пераўтварэнні.

Што тычыцца Беларусі — толькі 
ўмяшальніцтва незалежных 
прафсаюзаў не дало ўвесці гэты 
33 параграф у дачыненні да нашай 
краіны ў мінулым годзе. Замест 
гэтага Сінявокая ў чарговы раз была 
ўнесеная ў спецпараграф МАП як 
краіна, дзе груба парушаюцца правы 
прафсаюзаў.

Унясенне ўрада краіны ў 
спецпараграф азначае абавязак 
выпраўлення ўрадам канкрэтных 
парушэнняў Канвенцыі МАП, 
указаных у заўвагах Камітэта па 
ўжыванні нормаў Міжнароднай 
арганізацыі працы ва ўстаноўлены 
Камітэтам тэрмін.

Прычым, менавіта кіраўнік БКДП 
Аляксандр Ярашук настойваў на 
непрымяненні гэтага параграфа. 
«Мы, БКДП, міжнародны прафсаюзны 
рух, палічылі, што ўсе наступствы 
гэтага радыкальнага рашэння лягуць 
не на плечы нашай дамарослай 
хунты, а на плечы грамадзян краіны, у 
першую чаргу — працоўных. Таму мы 
вырашылі абмежавацца ўнясеннем 
Беларусі ў спецыяльны параграф 
МАП...», — пісаў ён тады ў фэйсбуку.

Замест таго, каб выпраўляць 
парушэнні Канвенцый МАП, улады 
пасадзілі Ярашука. І ў МАП, нарэшце, 
скончылася цярпенне.

3. Што будзе пасля ўжывання 33-
га параграфа адносна Беларусі?

Самае цікавае, што наступстваў 
пакуль не ведае ніхто. Да сакавіка МАП 
павінна выпрацаваць санкцыйныя 
меры ў дачыненні да рэжыму 
Лукашэнкі, а ў чэрвені зацвердзіць іх 
на канферэнцыі працы.

Некаторыя сцвярджаюць, што 
прымяненне 33 параграфа фактычна 
выкрэслівае Беларусь з МАП і блакуе 
экспарт прадукцыі — таму гавораць 
пра эканамічныя санкцыі аж да 
эканамічнай блакады. Іншыя кажуць 
пра дыпламатычную ізаляцыю на 
міжнароднай арэне. А ёсць і тыя, хто 
лічыць, што ў дачыненні да Беларусі 
наўводзілі столькі санкцый, што 
прымяненне гэтага артыкула будзе 
мець выключна маральны эфект.

Наконт апошняга я вельмі 
сумняюся. Па-першае, МАП 
— не тая арганізацыя, якая 
абмяжуецца выражэннем «глыбокай 
заклапочанасці». Так, яна доўга 
ўгаворвае, але, калі размовы не 
дапамагаюць — б’е балюча, і гэта мы 
бачылі на прыкладзе М’янмы. Па-
другое, на месцы ўрада я б вельмі 
занепакоілася менавіта той самай 
паўгадавой паўзай для падрыхтоўкі 
канкрэтных рашэнняў МАП. Гэта 
азначае, што будуць прааналізаваныя 
ўсе папярэднія санкцыі, і ўдар будзе 
нанесены там, дзе гэтых санкцый 
яшчэ няма.

Па-трэцяе, захады МАП, у 
адрозненне ад ужо наяўных санкцый, 
тычацца не толькі «краін развітых 
дэмакратый». У выпадку з М’янмай 
да санкцый далучыўся, напрыклад, 
Кітай. Таму, калі санкцыйныя меры 
ў дачыненні да Беларусі з боку 
МАП будуць прынятыя, іх павінны 
будуць выконваць усе 187 дзяржаў 
— чальцоў МАП. А гэта і Бразілія, 
і Венесуэла, і Куба, і Аб’яднаная 
Арабскія Эміраты, і Ісламская 
Рэспубліка Іран, і нават Расійская 
Федэрацыя.

Канешне, наконт апошняй ёсць 
вялікія сумневы, аднак усе астатнія 
наўрад ці будуць сварыцца з ААН 
з-за Беларусі. І ўсе разлікі ўраду на 
«экспартазамяшчэнне» за кошт краін 
«дальняй дугі» пойдуць у напрамку 
рускага ваеннага карабля.

Таму, хутчэй, маюць рацыю тыя, 
хто кажа пра «эмбарга на экспарт». 
Дыпламатычная ізаляцыя — таксама 
верагодная. І ўжо дакладна Сінявокай 
на бліжэйшую перспектыву 
давядзецца забыць пра планы 
ўступлення ў Сусветную гандлёвую 
арганізацыю.

Санкцыі МАП — «атамная бомба» 
для эканомікі? Цалкам мажліва. Але 
што будзе канкрэтна, мы даведаемся 
праз паўгода.

Таццяна Лісічэнка
novychas.online

Што такое ўласна МАП, яе 33 параграф, і ці так страшны чорт, 
як яго малююць.

«АТАМНАЯ БОМБА» ДЛЯ ЭКАНОМІКІ БЕЛАРУСІ?
М А П


